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„Mindent megmozgatni”

Kedves Gyerekek!

Dániel könyvének 11. részében egy jövendölést olvashatunk a perzsa királyokról, Nagy Sándorról, az
egyiptomi és siriai királyokról és Antiochus Epifanesről, aki az atikrisztus előképe.

A 2. vers közepétől így olvashatjuk:
„Ímé, még három király támad Persiában, és a negyedik meggazdagul nagy gazdagsággal mindenki felett, és
mikor hatalomhoz jut az ő gazdagsága által, mindent megmozdít Görögország ellen. És támad egy erős király
és uralkodik nagy hatalommal és tetszése szerint cselekszik. De alighogy támadt, megrontatik az ő országa és
elosztatik az égnek négy tája szerint, de nem száll az ő maradékira, és nem az ő hatalma szerint, amellyel ő
uralkodott, mert szétszaggattatik az ő birodalma, és másoknak adatik ezeken kívül.”
Ebből a részből egyetlen dologgal szeretnék most foglalkozni. Azt olvastuk, hogy a negyedik perzsa király
mindent megmozdít Görögország ellen. A nagy gazdagságát, hatalmát, befolyását arra használta, hogy megdöntse
azt, de igazából nem ért el eredményt, semmi nem lett terveiből, mert a Görög király Nagy Sándor tetszése
szerint cselekszik, úgy olvastuk és elsöpörte a méd-perzsa birodalmat.

Mai időnkre nézve is vannak olyan uralkodók, akik mindent megmozgatnak, de elmarad a várt siker.
Nézzük csak meg a mellettünk dúló háborúban lévő országok vezetőit. Az oroszok nagy erőket, egyre újabb
fegyvereket vetnek be, de eddig még nem sikerült győzniük. Vagy látjuk, hogy az ukránok minden felől kérik, sőt
követelik a segítségnyújtást, mennek egyik-másik hatalomhoz, de nekik sem sikerült igazán áttörő sikert aratni.

Akkor felmerül a kérdés, mégis, hogy lehet az, hogy egyes uralkodóknak, mint pl. Nabukodonozor, Nagy
Sándor, mégis miért sikerült a terve, amikor mindent megmozgatott? Korábbi részekből emlékezhetünk rá, hogy
Isten előre kijelentette ezeknek az uralkodóknak a sikereit, hatalmuk nagyságát. Egyszóval ez egyezett Isten
akaratával, Istennél eldöntött dolgok voltak ezek. Tehát, ha Isten eszközei az ilyen emberek az Ő terve
megvalósításában, akkor a sok ráfordított energia nem hiábavaló.

A Bibliában sok példát találunk mindkét eshetőségre. Pl. az Úr Jézussal szemben a Sátán mindent
elkövetett. Először idő előtt meg akarta ölni, vagy amikor megkísértette, vagy saját tanítványai által akarta
eltéríteni céljától, és mikor a kereszten volt akkor is megpróbálta ezt. Minden félét megpróbált, de csak az
történhetett, amit az Atya Isten előre elgondolt. Ellenpélda erre Pilátus, aki szintén megpróbált minden tőle
telhetőt, hogy megmentse Jézust a zsidók kezei közül, de mégsem érte el akaratát, mert nem az volt Isten terve.
De hálásak is lehetünk ezért, mert mi lenne most velünk, ha Jézus Krisztus nem ment volna a keresztre?

De tegyük most fel a kérdést magunkhoz: személyesen nekünk mit akar üzenni ezzel az Úr? Mi is lehet,
hogy nagyon el akarunk érni egy-egy dolgot az életünkben és sok mindent megpróbálunk, mégsem sikerül.
Gondolkodjunk el ilyenkor és kérdezzük meg, hogy Uram mit akarsz, hogy cselekedjem? Egy számomra kedves
ige: „Ha az Úr nem építi a házat, hiába fáradnak annak építői.” Ezt én szó szerint is megtapasztaltam. Szűkös
anyagi lehetőségek miatt egy kisebb házat tudtunk csak megvenni, de később adott lehetőséget a mi Mennyei
Atyánk, hogy bővíthessük. Ez sem volt könnyű döntés, mert anyagilag még akkor sem volt sokkal könnyebb, de
megtapasztaltuk, hogy maga az Úr építette a házat. Sokat dolgoztam ugyan rajta, és néha jött segítség is, de egy
néhány hónap alatt munkahely mellett sikerült beköltöznünk az új lakrészbe. Ezért is Istené a dicsőség, mert Ő
építette azt. De ez az ige arra is vonatkozhat, hogy valaki elkezdi az Úr házát a gyülekezetet építeni. Ha viszont
ez emberi erőlködés, az nem lesz tartós és sikeres. Lehet zenét behozni, ifjúsági alkalmakat tartani, táborokat
szervezni, de ez mind semmi, ha nem az Úr indítja azt.

Szeretnék még elolvasni egy hasonló igét is, ami ide kapcsolódik: „Hiába nektek korán felkelni, és
későn feküdni, és fáradsággal szerzett eledelt enni. Szerelmeseinek álmában is ad eleget.” Ez az ige is abban
erősít meg minket, hogy ha az Úr akaratát tesszük, akkor azon nyilvánvaló áldás van. Akkor Ő maga elégít meg
minket, betölti szükségünket, jobban megy a munka, a tanulás, a gyülekezeti szolgálat. Ezért szeretnélek bíztatni
benneteket, hogy keressétek először az Isten országát és igazságát és a többit ráadásként megkapjátok!

Ebben áldjon meg bennünket az Úr!

Ámen




